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Reakce ČJF na článek časopisu Jezdectví: „Centrální online p řihlašování: 
pomoc po řadatelům nebo zdroj p říjmů pro ČJF?“  

 

Časopis Jezdectví v čísle 7/2014 publikoval jako jedno z hlavních témat měsíce článek Kate řiny 
Hanušové nazvaný „Centrální online p řihlašování: pomoc po řadatelům nebo zdroj p říjmů pro 
ČJF?“. Autorka v článku uvedla řadu nepravdivých či zkreslených informací, u nichž ČJF 
považuje za nezbytné, aby byly uvedeny na pravou mí ru. 

Česká jezdecká federace odmítá tvrzení, že by plánovaný systém on-line přihlášek za závody byl připravován 
utajovaně a bez možnosti vyjádření se k dané problematice zástupců členské základny v jednotlivých oblastech či 
disciplínách. Tato možnost byla dána všem ještě před zahájením přípravných prací v roce 2012, jak je ostatně 
podrobně popsáno níže. Stejně tak je třeba se ohradit proti opakovaně uvedené obavě, že projekt je plánován se 
skrytým záměrem získání nového zdroje financí.  

 

Článek publikovaný v časopisu Jezdectví 7/2014 ve čtenářovi vzbuzuje dojem, že Česká jezdecká federace 
připravuje projekt centrálního přihlašování na závody, jehož příprava je utajována a aplikace má v důsledku „sloužit 
jako zdroj příjmů, když se jí nedaří prosadit zvýšení poplatků“. Autorka svoji mylnou domněnku o záměru získání 
nového zdroje příjmů pro ČJF v článku (i v jeho nadpisu) uvedla, přestože na přímý dotaz při závodech ČSP v 
Litomyšli (8. 6. 2014) na jednoho z členů pracovní skupiny (J. Malinovský) dostala odpověď, že nic takového v 
plánu není. Stejná odpověď zazněla i v písemné formě od generální sekretářky Lucie Spiwokové v odpovědích, 
které jsou publikovány v závěru publikovaného článku. Pokud by navíc kdykoliv v budoucnu mělo dojít k plošnému 
zavedení jakýchkoliv poplatků, musela by o tom rozhodnout Rada ČJF, stejně jako v případě zmiňovaného 
neschváleného zvýšení poplatků (myšleno členských příspěvků).  

 

Hned v úvodním zvýrazněném textu se uvádí, že: „Členové Rady ČJF byli 28. května 2014 dosti překvapivě 
seznámeni se skutečností, že se kromě vytvoření centrálního webu chystá také zavedení centrálního systému 
přihlašování na závody, a to s plánovaným spuštěním již od začátku sezony 2015.“ To, že součástí nového webu 
ČJF by mělo být i online přihlašování na závody, však vyplývá z prvotního informačního e-mailu, který byl rozeslán 
30. 7. 2012 na všechny zástupce disciplín a oblastí ČJF. Zprávu též obdrželi vybraní zpracovatelé výsledků 
závodů. Součástí zásilky bylo: 1) Otázky a odpovědi kolem přípravy nové verze internetových stránek ČJF, 2) 
Podrobný návrh struktury webu, 3) Orientační rozvržení vzhledu budoucích stránek a 4) Dotazník na několik 
základních principiálních otázek.  

 

Tiskové prohlášení 
Praha, 1. července 2014 
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V souboru s „Otázkami a odpověďmi“ je mj. uvedeno: „V současné době se připravuje redakční systém, který 
zahrnuje možnost centrálního on-line přihlašování na závody vč. možnosti platby startovného apod. přes ČJF. Tato 
část by však měla být nejprve konzultována v rámci ČJF i přímo s programátory a měl by se na ni připravit 
samostatný rozpočet, na jehož základě bude záviset definitivní stanovisko o její realizaci.“  

 

Online přihlašování na závody se v dotazníku týkaly hned tři otázky: 1) Jste pro zavedení centrálního systému 
pro on-line přihlašování na závody? 2) Měly by být do centrálního kalendáře a on-line přihlašovacího systému 
zařazeny i hobby závody? 3) Jak by podle vás měl být financován provoz systému on-line přihlašování? Z 
odpovědí, které zdaleka nezaslali všichni oslovení, vyplynulo, že: 1) Většina respondentů souhlasila se zavedením 
centrálního systému pro on-line přihlašování na závody. 2) Většina respondentů nesouhlasila se zařazením hobby 
závodů do systému. 3) Financování provozu on-line systému by mělo být kryto z prostředků ČJF.  

 

V návaznosti na konkrétní připomínky respondentů byl návrh systému on-line přihlašování upraven tak, aby 
nadále zůstala zachována veškerá ekonomika závodů plně v kompetenci pořadatelů, stejně jako možnost 
eventuelního dohlašování po termínu uzávěrky přihlášek apod. Pořadatelé tak od ČJF dostanou „pouze“ nástroj, 
jak lépe technicky odbavit administrativní záležitosti jako jsou přihlášky, předběžné startovní listiny a následně i 
výsledky. Jak již uvedla generální sekretářka Lucie Spiwoková v odpovědích na čtyři dotazy vznesené 
šéfredaktorkou časopisu Jezdectví – Ing. Zdenou Motyginovou: „Aplikace bude poskytovat data pro vytváření 
startovních listin ve výsledkovém programu ACE Gallop, odpadne tedy přepis přihlášek došlých různými cestami 
pořadateli do výsledkového programu. Hlavním cílem této aplikace je zjednodušení a zpřesnění přihlašovacího 
procesu na závody a tím snížení chybovosti pořízených výsledkových dat. V následném zpracování výsledků tak 
dojde ke snížení pracnosti při jejich kontrole, prezentaci na webu a dalším využití (např. Přehled o sportovních 
koních). V systému bude nastaven vždy pro dané závody termín přihlášek dle rozpisu, nicméně pořadatel bude mít 
možnost akceptovat dvojice i po termínu, dle jeho vlastní volby, stejně tak povolovat změny u již přihlášených 
dvojic. Z pohledu jezdce dojde k té změně, že údaje, které posílal pořadateli e-mailem nebo SMS, vyplní v dané 
aplikaci.“  

 

Podstatnou část článku Kateřiny Hanušové zabírá anketa mezi pořadateli, aniž by bylo uvedeno, jakou formou 
autorka vybírala své respondenty, a zda vůbec tak jde o vypovídající vzorek pořadatelů. Dotazy navíc byly 
vzneseny tendenčně, kdy dotaz u respondenta evokuje již konkrétní odpověď – viz: „Myslíte si, že bude centrální 
online přihlašování přínosem nebo se jedná o mezičlánek, který systém fungující v současnosti vlastně 
nepotřebuje?“ Takovýto způsob vedení ankety lze považovat přinejmenším jako velmi neprofesionální. Uvedené 
odpovědi dokládají navození dojmu o problémovosti, příp. zbytečnosti nového systému – např. „Centrální 
přihlašování je jen zbytečný mezičlánek mezi pořadateli a jezdci, stačilo by postihnout ty, kteří „chytračí“ a 
přihlašují se na více závodů ve stejném termínu a potom si vybírají, kam opravdu pojedou – zřejmě podle 
početnosti startovního pole.“ V současné době přitom ČJF nemá žádný nástroj, jak takové jednání prokázat, či 
dokonce postihnout. Po spuštění on-line přihlašování přitom bude tento problém částečně vyřešen preventivním 
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způsobem, neboť seznam přihlášených bude u všech závodů viditelný on-line. Pořadateli systém v neposlední 
řadě umožní omezení počtu startujících jak v jednotlivých soutěžích, tak celkově v soutěžních dnech (s možností 
úpravy dle aktuální potřeby). Systém počty ohlídá za pořadatele a dalším jezdcům nad stanovený limit ani nedovolí 
přihlášku odeslat – odpadne tak případné zpětné odmítání přihlášek. 

 

Co se týče schválení, či neschválení on-line přihlašovacího systému na závody Radou ČJF je třeba říci, že v 
průběhu příprav byl v návaznosti na získané poznatky a podněty zainteresovaných upraven postup uvedení 
systému do provozu. Projekt byl rozdělen do několika etap, aby jezdecká veřejnost měla dostatek prostoru na 
seznámení se s celým systémem. Zavedení on-line přihlašování do „ostrého provozu“ od roku 2015 tak automatiky 
neznamená povinnost všech pořadatelů potažmo účastníků výhradně používat tento systém. Zástupci ČJF si jsou 
vědomi nutnosti přechodného období s postupným přechodem na on-line systém a o termínu povinného používání 
systému skutečně rozhodne Rada ČJF. Hlavním faktorem by však měla být pozitivní motivace k jeho používání – a 
to právě z důvodu usnadnění administrativy jak pro pořadatele, tak pro jezdce.  

 

Zmínka o postupu přípravných prací nového webu, resp. celého on-line systému, je uvedena hned v sedmi 
zápisech ze zasedání Výkonného výboru ČJF od července 2012. Je třeba tak jednoznačně odmítnout tvrzení, že 
zmínka v zápisech byla jen jednou. Označit navíc informaci v zápisu za „skrytou“ – tzn. záměrně méně viditelnou 
pro čtenáře – již lze téměř považovat za pomluvu, neboť informace do zápisů jsou vždy uváděny v pořadí, v jakém 
byla jednotlivá témata projednávána. Opět to poukazuje na neznalost či neprofesionalitu autorky zmiňovaného 
článku v časopisu Jezdectví.  

 

České jezdecké federaci bylo v minulosti často vytýkáno, že je mj. málo inovativní. Je tak velmi zvláštní, že v 
době, kdy se internet stává nejčastějším komunikačním prostředkem, se najdou tací, kteří principielně odmítají 
rozvoj tímto směrem a naopak se odvolávají na skutečnost, že se mnohé národní jezdecké federace doposud bez 
on-line systému přihlašování na závody taktéž obešly. To však přeci není důvod k tomu, aby ČJF nebyla více 
pokroková a nenabídla svým členům nový moderní systém, který navíc v souvislosti s dalšími plánovanými 
etapami v oblasti on-line administrace členské základny přinese do budoucna celé organizaci nemalé finanční 
úspory. Příkladem a důkazem zároveň může být nejen samotná Mezinárodní jezdecká federace, ale i další národní 
federace v jezdecky vyspělých zemích.  

 


